



T +33(0)388412560

www.coe.int

pressunit@coe.int

Ref. DC 019(2012)

Secretary General calls on Dutch government to respond to concerns about problematic website

Strasbourg, 22.02.2012 - In a letter to Foreign Minister Uri Rosenthal Secretary General Thorbjørn Jagland has requested the Dutch government to clarify its position regarding a website sponsored by Geert Wilders, leader of the Dutch political party PVV.

The website is widely regarded as xenophobic because it solicits and disseminates negative reports about citizens of central and eastern European countries working in the Netherlands.

While emphasising the right to freedom of expression, Jagland questioned the website saying "I am concerned because it is hosted by a political party which is linked to the governing coalition".

The Secretary General expressed the hope that the Dutch government will publicly distance itself from the content of the website.

Press contact :

Giuseppe Zaffuto, Media Officer, Tel. +33 3 90 21 56 04 ; Mob. +33 6 86 32 10 24

Le Secrétaire Général invite le gouvernement néerlandais à réagir aux inquiétudes concernant un site internet problématique

Strasbourg, 22.02.2012 – Le Secrétaire Général Thorbjørn Jagland a demandé au gouvernement néerlandais, dans un courrier adressé à Uri Rosenthal, Ministre des Affaires étrangères, de clarifier sa position quant à un site internet soutenu par Geert Wilders, leader du parti politique néerlandais PVV.

Beaucoup considèrent ce site comme xénophobe car il recueille et diffuse des messages négatifs sur les ressortissants des pays d'Europe centrale et orientale qui travaillent aux Pays-Bas.

Tout en soulignant l'importance du droit à la liberté d'expression, Thorbjørn Jagland a mis en cause le site, affirmant que « ce qui est inquiétant, c'est qu'il est hébergé par un parti politique lié à la coalition au pouvoir ».

Le Secrétaire Général espère que le gouvernement néerlandais prendra officiellement ses distances à l'égard du contenu de ce site internet.